

# 16<sup>th</sup> CODESRIA GENERAL ASSEMBLY



## Call for Abstracts and Papers

### Theme

### *'The Social Sciences and "Pandemics" in Africa'*

The Council for the Development of Social Science Research in Africa (CODESRIA) will hold its 16<sup>th</sup> General Assembly in Dakar, Senegal from 4<sup>th</sup> to 8<sup>th</sup> December 2023. The Assembly combines an academic conference with a business meeting where CODESRIA members discuss, among other things, the work of the Council and those "in good standing" elect a new Executive Committee. This edition of the Assembly will also coincide with the 50<sup>th</sup> anniversary of the founding of the Council.

### Important Dates

General Assembly	4 <sup>th</sup> – 8 <sup>th</sup> December 2023
Submission of Abstracts	15 <sup>th</sup> April 2023
Notification of Successful Abstracts	15 <sup>th</sup> May 2023
Paper Submission	15 <sup>th</sup> July 2023
Notification of Successful Candidates	30 <sup>th</sup> August 2023

To submit abstracts and for more information, visit  
<https://16thgeneralassembly.codesria.org>

[www.codesria.org](http://www.codesria.org)      @CODESRIA

# 16<sup>ième</sup> Assemblée Générale du CODESRIA



## Appel à résumés et à communications

### Thème

### *'Les sciences sociales et les 'pandémies' en Afrique'*

Le Conseil pour le développement de la recherche en sciences sociales en Afrique (CODESRIA) tiendra sa 16<sup>ième</sup> Assemblée générale à Dakar, au Sénégal, du 4 au 8 décembre 2023. L'Assemblée générale combine une conférence académique avec une réunion de travail où les membres du CODESRIA discutent, entre autres, des activités du Conseil et où ceux qui sont « en règle » élisent un nouveau Comité exécutif. Cette édition de l'Assemblée coïncidera également avec le 50<sup>ième</sup> anniversaire de la création du Conseil.

### Dates importantes

Assemblée générale	4 - 8 Décembre 2023
Soumission des résumés	15 Avril 2023
Notification des résumés retenus	15 Mai 2023
Soumission de documents	15 Juillet 2023
Notification des candidats retenus	30 Août 2023

Pour soumettre des résumés et obtenir de plus amples informations, veuillez consulter le site suivant <https://16thgeneralassembly.codesria.org>

[www.codesria.org](http://www.codesria.org)      @CODESRIA

## CODESRIA BULLETIN SPECIAL 50TH ANNIVERSARY AND 16TH GENERAL ASSEMBLY ISSUES

by admin Announcements, Bulletin, Call for Applications, Latest News, Publications August 24, 2023  
Greetings from the Council,

We trust you have been keeping well.

On behalf of the Council, I am writing to request you to consider submitting an article for a special issue of CODESRIA Bulletin we are preparing. As you are already aware, the Council will be hosting its 16th CODESRIA General Assembly (GA) in December 2023 and this will be accompanied by a celebration of the CODESRIA 50th Anniversary. The Council has commenced plans to publish two special issues of CODESRIA Bulletin, one commemorating the Anniversary and the second a reflection on the theme of the GA. We are happy to leave it to individual authors to decide on the reflections they wish to share regarding the Anniversary. However, we are inviting think pieces and specific interventions that discuss this year's GA theme "The Social Sciences and 'Pandemics' in Africa." We have elaborated on this theme in the call for applications for the General Assembly available at <https://codesria.org/16th-codesria-general-assembly>. You are welcome to submit a piece on any of the sub-themes outlined. The Council plans to launch the two special issues in December.

We kindly urge you to consider submitting your reflections on either of the two issues highlighted above. If you are able to submit reflections for both issues, the Council will be happy to consider them. We typically accept articles not exceeding 3,000 words for the Bulletin and request you to stick to the CODESRIA guide available at <https://codesria.org/codesria-guide-for-authors/>.

Articles can be submitted via the online portal available at <https://journals.codesria.org/index.php/codesriabulletin/submissions>

The Council aims to start copyediting the selected pieces on 30th September 2023. We anticipate that the final typeset copies will be ready by 30th October 2023. Kindly consider sharing your submission in any of the languages of the Council by 15th October to allow adequate time for the production process to proceed.

Thank you.

Dr Godwin Murunga  
Executive Secretary

**CODESRIA Bulletin**  
Bulletin du CODESRIA  
ISSN: 0850-8712 <https://journals.codesria.org/index.php/codesriabulletin>

**NUMÉROS SPÉCIAUX DU  
50<sup>e</sup> ANNIVERSAIRE  
ET DE LA  
16<sup>e</sup> ASSEMBLÉE GÉNÉRALE**

Lien de soumission :  
<https://journals.codesria.org/index.php/codesriabulletin>

@codesria - <https://codesria.org> - [codesria@codesria.org](mailto:codesria@codesria.org) - [publications@codesria.org](mailto:publications@codesria.org)

**CODESRIA Bulletin**  
Number / Numéro 5, 2022 ISSN 0850-8712

**Editorial**

**Date limite prolongée jusqu'à  
15 octobre 2023**

**BULLETIN DU CODESRIA : NUMÉROS SPÉCIAUX DU 50E ANNIVERSAIRE ET DE LA 16e ASSEMBLÉE GÉNÉRALE**

by admin Annonces, Appel à Candidatures, Bulletin, Dernières nouvelles, Publications août 24, 2023  
Salutations du Conseil,

Nous espérons que vous vous portez bien.

Au nom du Conseil, je vous écris pour vous demander de bien vouloir soumettre un article pour un numéro spécial du Bulletin du CODESRIA que nous préparons. Comme vous le savez déjà, le Conseil tiendra la 16e Assemblée générale (AG) du CODESRIA en décembre 2023, qui sera accompagnée d'une célébration du 50e anniversaire du CODESRIA. Le Conseil a prévu de publier deux numéros spéciaux du Bulletin du CODESRIA, l'un commémorant l'anniversaire et le second portant sur une réflexion sur le thème de l'AG. Nous avons le plaisir de laisser à chaque auteur le soin de décider des réflexions qu'il souhaite partager sur l'anniversaire. Cependant, pour le numéro sur l'AG, nous sollicitons des réflexions et des interventions spécifiques sur le thème de l'AG de cette année : « Les sciences sociales et les 'pandémies' en Afrique ». Ce thème est développé en sous-thèmes dans l'appel à candidatures de l'Assemblée générale, disponible à l'adresse <https://codesria.org/fr/16ieme-assemblee-generale-du-codesria> et vous êtes invités à soumettre une proposition en se basant sur l'un d'entre eux. Le Conseil prévoit de diffuser les deux numéros spéciaux en décembre.

Nous vous prions de soumettre vos réflexions pour l'un ou l'autre des deux numéros susmentionnés. Si vous pouvez soumettre pour les deux, le Conseil sera heureux de les examiner. Nous accepterons des articles ne dépassant pas 3 000 mots et vous demandons de suivre le guide des auteurs du CODESRIA disponible à l'adresse <https://codesria.org/fr/recommandations-aux-auteurs-codesria/>.

Les articles peuvent être soumis en utilisant le portail suivant : <https://journals.codesria.org/index.php/codesriabulletin/submissions>.

Le Conseil prévoit de commencer la relecture des articles sélectionnés à partir du 30 septembre 2023. Nous comptons terminer la mise en page le 30 octobre 2023. Vous pouvez soumettre votre proposition dans l'une des langues du Conseil avant le 15 octobre afin de laisser suffisamment de temps au processus de production.

Nous vous remercions.

Dr Godwin Murunga

Le Secrétaire exécutif